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ACTA núm. 1/2020 
 

ACTA DE LA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ CONSULTIVA D’ECONOMIA, 
HISENDA I COMERÇ DEL DISTRICTE DE LES CORTS 

 
A Barcelona, essent les 18:30 hores del 30 de novembre de 2020, es reuneix la 
Comissió Consultiva d’Economia, Hisenda i Comerç del Districte de les Corts al Saló 
de Plens, plaça Comas, 18  soterrani 1, sota la presidència de la consellera Sra. Irene 
Morales Morales, a la qual hi assisteixen els consellers membres, Sr. Manuel Becerra 
Hormigo, els consellers i conselleres Sra. Lucia Garcia Carretero, Sr. Josep Ma. 
Gebelli Isart, Sr. Ivan Condés Sangenís, Sr. Javier Edrosa Pérez, Sra. Sonia Reina 
Sánchez i Sr. Javier de Erausquin Marsal, la Sra. Sara Jaurrieta Guarner, Gerent del 
Districte de les Corts, la Sra. Cristina Suñé Ruiz, assistits per la secretària, Sra. 
Meritxell Cusí i Pérez. 
 
Excusen la seva absència els regidors adscrits, Sra. Janet Sanz Cid, Sr. Jordi 
Castellana Gamisans, Sra. Maria Luz Guilarte Sánchez i Sra. Francina Vila Valls, i els 
consellers el Sr. Mario Fco. Campelo Castro i Sr. Xavier Cañigueral González. 
 
La presidenta de la Comissió, Sra. Irene Morales Morales, obre la sessió fent esment 
de l’única ordre del dia:  
 
INFORMAR sobre el pressupost general de l’Ajuntament de Barcelona per a l’any 
2021. 
 
La presidenta de la Comissió, Sra. Irene Morales Morales, cedeix la paraula a la gerent 
del districte, la Sra. Sara Jaurrieta Guarner per informar de la proposta de pressupost 
per aquest any 2021. Comença l’exposició amb una primera presentació de la situació 
actual. Amb la crisis COVID el PIB ha sofert una caiguda del 11,2% això provoca una 
incertesa en l’evolució de la economia i l’evolució d’aquesta incertesa. En el marc legal 
es tenen certeses ja que Europa no aplica l’equilibri fiscal i per tant durant l’exercici 
2021-2022 es tindrà un marge per generar dèficit i augmentar l’endeutament. Als 
pressupostos generals de l’Estat també es preveu aquest augment de la despesa que 
ens permetrà donar resposta i reorientar l’economia i adaptar la ciutat a aquesta nova 
situació. Sota aquesta premissa es presenta la proposta de pressupost per l’any 2021. 
A la vessant dels ingressos, el conjunt d’ingressos de l’Ajuntament de Barcelona ha 
augmentat un 6,5% respecte  l’exercici anterior. En conjunt 3.231 milions d’euros que 
ingressarà en l’exercici 2021. Aquest augment es contempla en les transferències 
corrents projectades de Capítol 4, amb un increment de l’1,3%, les transferències de 



 
 

capital de Capítol 7 que tenen un creixement molt elevat, de 826%. I la vessant dels 
passius financers, atès que es pot augmentar el deute es preveu aquest ingrés per 
part dels préstecs que es demanin. També es preveu una reducció als impostos 
indirectes i a les taxes i altres ingressos, als ingressos patrimonials i la venda 
d’inversions reals. 
 
La gerent continua la seva exposició explicant la partida d’ingressos que es veu 
reduïda, l’impacte proposta d’ordenances fiscals, per la caiguda de l’activitat per un 
import de 27 milions i mig. Es manté la bonificació de les taxes de terrasses, d’un 75% 
i això és una reducció de 14,8 milions. I l’ajornament de l’entrada en vigor del recàrrec 
de la taxa turística en 5 milions d’euros. 
Per altra banda, als ingressos extraordinaris per al 2021, hi ha un increment de la 
participació dels ingressos de l’Estat, que puja fins a 247 milions d’euros, el fons de 
l’Estat, que són 107 milions d’euros i el deute municipal, de 150 milions d’euros 
 
Prossegueix la seva presentació amb la partida de les despeses. Amb un augment de 
les despeses en un 6,5% respecte al 2020, distribuïdes en Capítol 1 que creix n 6,1% 
per l’aplicació del Conveni i de la oferta pública de les places de la Guàrdia Urbana. 
Capítol 5 que és el fons de contingència que creix un 8%. Capítol 6 i 7, amb l’ampliació 
de les inversions amb un augment del 31% respecte al any anterior. I l’augment de 
dels passius financers pel creixement de l’endeutament. A continuació explica 
l’evolució de les despeses de Capítol 2 i 4 del 2020, al 2021 hi ha una reducció del 
0,1%. 
 
Segueix la seva exposició explicant les inversions de l’Ajuntament per l’any 2021, que 
serà d’aproximadament 800 milions d’euros. Una partida corresponent al Pla 
d’inversions municipals de 541,6 milions d’euros, amb una reserva extraordinària de 
130 milions d’euros. I afegint-hi les partides de 85 milions d’habitatge i de BSM de 38 
milions. 
  
La gerent continua la seva exposició entrant a la proposta de pressupost del Districte 
de les Corts. En el plantejament de la despesa, en Capítol 2 i 4 té una aplicació lineal 
amb criteri de ciutat de reducció del conjunt de districtes d’un 3,4%, juntament amb la 
reducció de despesa de personal, hi ha una reducció de 2,74% de reducció respecte 
l’any anterior. En referència a la reducció de Capítol 2 i 4 de 480.000 euros és de 
forma compartida entre aquelles despeses que gestiona directament el districte i la 
reducció lineal de les partides captives que estan gestionades de forma centralitzada 
com subministraments, neteja. Prossegueix exposant que no s’ha aplicat una reducció 
lineal a totes les partides, sinó en funció de la resposta a les necessitats i l’existència 
de contractes plurianuals s’ha anat distribuint aquesta reducció del 3,4 de forma 
desigual en les diferents partides. En el Capítol 2 veiem que la reducció de les partides 
captives s’han reduït de manera lineal en un 3,4% però les partides de districte s’han 
analitzat i conservat aquelles en que no es podia aplicar aquesta reducció. Sobre la 
dinamització econòmica de proximitat, hi ha un traspàs de Capítol 2 a 4 ja que es fan 
dos convenis d’associacions de comerciants. A l’Administració General també hi ha 
una reducció d’un 4% que permet estalviar costos. Però en altres partides com les de 



 
 

festes populars que no té una rebaixa tan elevada sinó que es manté l’activitat 
prevista. O la gestió del patrimoni que tampoc té una rebaixa del 3,4%. Pel que fa a 
Capítol 4 s’ha fet un esforç per mantenir les partides que havien de mantenir el 100% o 
fins i tot créixer, a atenció a les persones amb discapacitat en lloc de reducció hi ha un 
creixement, ho veiem al conveni de pis tutelat i una formalització d’altre conveni amb 
una fundació amb persones amb discapacitats. O el conveni de reforç escolar que s’ha 
mantingut com està a l’actualitat. En canvi, hi ha altres convenis com la promoció 
cultural on s’ha aplicar un 11,71%. S’han mantingut estables, és a dir amb una 
reducció del 0% les concessions amb els centres cívics, les concessions 
esportives...En referència a la participació ciutadana hi ha una reducció del 16%, ha 
que en el 2020 hi va haver un increment molt elevant i permet fer aquesta rebaixa. No 
afecta a la convocatòria de subvencions ni als convenis.  
 
La presidenta de la Comissió, Sra. Irene Morales obre el torn de paraula sobre el tema 
de pressupost, sense la intervenció de cap dels assistents.  
 
La Sra. Irene Morales presenta la intervenció de la Federació d’entitats de persones 
amb discapacitat del districte de les Corts que vol saber si finalment es podrà destinar 
una part del pressupostos a l’expropiació de terrenys de Pintor Ribalta per a la futura 
construcció d’una residència per persones amb discapacitat intel·lectual. La gerent 
respon a aquesta qüestió indicant que aquesta expropiació, valorada en tres milions 
d’euros, està sobre la taula, dintre de Capítol 6 per poder dur-se a terme durant aquest 
2021 però aquesta informació no està del tot tancada i no es pot confirmar.  
 
La Sra. Irene Morales indica que han arribat altres qüestions però al considerar-se que 
aquestes preguntes no s’ajunten al punt de l’ordre del dia de la Comissió Consultiva se 
li respon a les entitats que podran realitzar aquestes intervencions al Consell de 
Districte del dia 3 de desembre així com a l’Audiència Pública del dia 9 de juliol.  

 
La presidenta Sra. Irene Morales Morales pregunta si hi ha algun tema més a 
comentar. No havent més temes a tractar, la presidenta aixeca la sessió a les 19:00 
hores, del contingut de la qual, certifico. 
 
 
 
 
Vist-i-plau         
La presidenta       La secretària   
  
 
 
 
 
 
 
Sra. Irene Morales Morales     Sra. Meritxell Cusí i Pérez 
 
 



 
 

 


